
 

 

 

 Cascade mei nieuwsbrief 2016 1 

 

Mei nieuwsbrief 2016 
  
 

Voor u ligt de 2
e
 interne nieuwsbrief 2016 van Cascade. Middels deze brief brengen we u graag op de hoogte van 

relevante wetenswaardigheden die in Cascade-verband de afgelopen maanden hebben plaatsgevonden. 

 

 

Nieuws vanuit onze branchevereniging 

 

 

De ALV spreekt zich uit over de toekomstrichting van Cascade  

Vanuit de constatering dat Cascade opschuift naar een kritisch ledenaantal, de contributie als hoog wordt ervaren 

en positionering in het lobbycircuit beter zou kunnen, werkt het Cascade sinds 2014 aan verandering van de 

belangenbehartiging delfstoffenwinning.  

Er ligt een advies van de werkgroep Visie en Missie, resultaten van gespreken met andere brancheorganisatie over 

meer samenwerking/samengaan en een studie naar de inhoudelijke aspecten van de productkant van zand en 

grind. Uit de laatste studie bleek dat een aanzienlijk deel van de productkant eigenlijk niet elders belegd kan 

worden dan bij Cascade. Het goed borgen van deze belangen was echter wel voorwaarde van de leden om in te 

kunnen stemmen met opheffing van Cascade. 

 

 
Vanuit Cascade wordt een voorstel aan FODI gedaan hoe gezamenlijk verder te gaan. Tevens wordt nader 

onderzocht wat behoud van Cascade betekent voor contributie huidige leden en welke acties moeten worden 

ondernemen om extra leden te verwerven.  

 

 

De jaarrekening 2015 goedgekeurd 

De kascontrole commissie, Niels Ottervanger en Jaap Deutekom, heeft de stukken zorgvuldig bestudeerd en de 

ALV geadviseerd de jaarrekening 2015 goed te keuren. €792,- wordt toegevoegd aan de reserves. 

Aandachtspunten zijn: opstellen van regels omtrent afwijkingen van de begroting, wanneer de Secretaris naar het 

bestuur moet en het bestuur naar de ALV. Specifiek aandachtspunt is het overschrijden van het afgesproken 

aantal uren dat de secretaris van Cascade aan FODI taken besteed. Uren waarvoor Cascade niet betaald wordt. 
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Kascontrole commissie jaarrekening 2015: Niels Ottervanger en Jaap Deutekom 

 

 

Terugblik UEPG Committee Meetings in Amsterdam 

Per toerbeurt worden UEPG leden gevraagd een tweedaagse commitee meeting in hun land te organiseren. 

Nederland heeft een actieve rol en een bestuurszetel in de UEPG. Ook is Nederland voorzitter van de EU 

gedurende het eerste halfjaar van 2016. Het verzoek aan Cascade om dit jaar de Committee Meetings te 

organiseren kwam dan ook niet onverwachts. De afgelopen maanden is het Cascade secretariaat dan ook uiterst 

druk geweest met de organisatie van deze 

vergader tweedaagse in maart inclusief 

aansprekende sprekers en een ontspannend 

avondprogramma. Dit laatste bestond uit een 

rondleiding door de binnenstad van 

Amsterdam en een diner in een van de 

oudste panden van Amsterdam en werd  zeer 

goed ontvangen. 

Zoals gebruikelijk vonden 4 vergaderingen 

plaats: Technical Committee, Health and 

Safety Committee, Environmental Committee 

en Economical Committee. 

 

 

Er is dankbaar gebruik gemaakt van de extra plaatsen beschikbaar voor Cascade leden/Cascade relaties als 

gastheerschap van de meetings.  

 
De IZGP was zo vriendelijk de bijeenkomst te sponseren. 
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Actuele regelgeving 

 

STRONG Structuurvisie Ondergrond 

De Structuurvisie voor de Ondergrond, waar het rijk aan werkt, is een kader voor de ordening van ondergrondse 

activiteiten op zowel land als op zee. Het doel van STRONG is om ook in de toekomst duurzaam gebruik te maken 

van de ondergrond. 

Waar tot voor kort de ondergrond vooral werd benut voor de winning van aardgas, drinkwater en olie, is door de 

komst van nieuwe technieken veel meer mogelijk met onze bodem, denk aan energievoorziening en opslag van 

gas. Er wordt meer ondergronds gebouwd, tunnels voor wegen en spoorlijnen, ondergrondse garages en 

fietsenstallingen. De ondergrond biedt nieuwe economische kansen die aanzienlijke baten opleveren wanneer 

verstandig benut. In en onder de grond zitten natuurlijke hulpbronnen (water), ecosystemen en biodiversiteit waar 

de mens afhankelijk van is en gebruik van maakt. Door toename aan activiteiten kunnen functies elkaar in de weg 

gaan zitten en kan de gewenste bescherming van hulpbronnen en waarden onder druk komen te staan. 

Ook onze industrie werkt in de (bovenste laag) van de ondergrond. Reden voor Cascade/FODI om haar geluid te 

laten horen bij de totstandkoming van STRONG. Dit heeft ertoe geleid dat Grondstoffenwinning als Nationaal 

belang blijft aangemerkt (er móét ruimte voor blijven), onze industrie niet hoeft te concurreren met andere 

activiteiten in de ondergrond middels een M.E.R. Onze industrie belemmert immers geen andere activiteiten in de 

diepere ondergrond. In de uitvoeringsagenda van STRONG is expliciet opgenomen dat Nationale 

belangenafweging op provinciaal niveau plaatsvindt. Cascade heeft samen met FODI bij het Ministerie aandacht 

gevraagd voor het feit dat afweging betreffende Nationale belangen eigenlijk niet goed op provinciaal niveau 

gemaakt kunnen worden. 

Meepraten in de regio over STRONG kan. Data staan in agenda! 

 
 

Diepe plassen: nieuw toetsingskader 

Het is de bedoeling dat de “Circulaire Diepe plassen” in de toekomst een plaats krijgt in de Omgevingswet.  

De overheid wil dan ook een nieuwe methodiek van analyse van baggerspecie, die ingebracht gaat worden, 

introduceren: de HNO3 methode in plaats van de Koningswater Methode. Reden hiervoor is dat de HNO3 methode 

beter aansluit bij de “Kader richtlijn Water” doelen.  

Zorgpunt van Cascade is dat er geen verband te leggen is tussen de huidige analyse methodiek en de normenlijst 

en de nieuwe methodiek (met een nog vast te stellen normenlijst)!  

Daar de voorgenomen wijziging ook een aanscherping van regelgeving zou kunnen zijn, is Cascade toegetreden 

tot een werkgroep onder leiding van RWS die over het nieuwe toetsingskader gaat. 

Inmiddels is bereikt dat de nieuwe analysemethodiek in eerste instantie alleen voor de deklaag gaat gelden, niet 

voor het vullichaam. Daarnaast pleit Cascade voor het vrijwillig gebruikmaken van een partijboekhouding (niet elke 

partij hoeft afzonderlijk getoetst en te voldoen maar mag gemiddeld worden over een hele partij). 

 

Cascade pleit voor éérst meer duidelijkheid over de gevolgen van de nieuwe analysemethodiek en is uitgenodigd 

om (op kosten van het Min. van I&M) met een vergelijkingsstudie mee te doen. Zolang deze vergelijkende studie 

niet is uitgevoerd, houdt Cascade vast aan een zo lang mogelijk overgangsrecht.  

Plassen zonder inrichtingsplan: 3 jaar, plassen met een inrichtingsplan 10 jaar. Indien hier toch projecten door in 

de problemen dreigen te komen, bestaat er wellicht de mogelijkheid om hiervoor een project specifieke 

uitzondering maken.  

 

 

Nieuwe mijlpaal Omgevingswet  

De Omgevingswet, eigenlijk pas de start van de herziening van 

het omgevingsrecht, is aangenomen door de Eerste Kamer. 

Ondanks dat de Omgevingswet nu is aangenomen door zowel 

de Tweede én Eerste Kamer staat de daadwerkelijke inhoud 

ervan nog lang niet vast. Zo zijn er nog de vier AMvB’s, waarin 

de uitvoeringsregelgeving staat die nog vastgesteld worden en 

komt er nog een invoeringsbesluit. Vanuit VNO-NCW is met 

input vanuit de branche een eerste algemene inspraakreactie 
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gegeven. Inhoudelijke bestudering van de Omgevingswet laat zien dat er voor onze industrie inhoudelijk niet veel 

zal veranderen (wel komen zaken op andere plaatsen in de wetgeving te staan). FODI zal samen met Cascade in 

de tweede inspraakronde een specifieke reactie geven. 

 

 

Workshop PAS - AERIUS 

De Programmatische Aanpak Stikstof (PAS) leek een uitstekende oplossing voor de stikstofproblematiek waar 

Nederland in veel N2000 gebieden mee te maken heeft. Echter bij de decentralisatie van de uitvoering van PAS 

naar de Provincies werd er onverwachts door de Provincies een plafond aan stikstofuitstoot per initiatief gesteld. 

Dit om te voorkomen dat een groot project in één klap alle ontwikkelruimte die met het programma gecreëerd is, 

wordt opgesoupeerd. Op zich begrijpelijk, echter met een plafond van 3 mol N/ha/jaar komen veel van de 

winningen van de Cascade achterban in de problemen. 

De brancheorganisatie onderhoudt intensieve contacten met het Miniserie van EZ onder andere met de afdeling 

die zich bezig houdt met AERIUS, het grote PAS rekenprogramma waarmee stikstofdeposities nauwkeurig worden 

uitgerekend. Samen met de bedenkers en bouwers van AERIUS zijn branche specifieke zaken voorgelegd en 

gekeken waar eventueel ruimte in het rekenprogramma, ten voordele van ontgrondingsprojecten zijn te vinden. 

 

  
 
 
 
 
 
 
 

. 

 

 

Mark Wilmot, Ministerie van EZ, projectleider AERIUS te gast 
in Kerkdriel 

 

Naast een zomerbed en een winterbed moeten de leden nu ook het principe achter het waterbed begrijpen. Een 
methodiek die je kunt gebruiken om stikstofdepositie uit te middelen. Oproep van Cascade om een handleiding 
voor de Provincies te schrijven zodat bevoegde gezagen dergelijke creativiteit ook begrijpen en accepteren. Dit is 
door de helpdesk AERIUS, ook aanwezig, toegezegd.  
 

Uit de werkgroepen 

 

Arbitragecommissie Archeologie  

De Archeologie werkgroep Cascade is geconsulteerd betreffende het opzetten van een arbitragecommissie 

archeologie door de heer J. Kool, jurist en recent afgestudeerd aan de faculteit archeologie aan de Rijksuniversiteit 

Leiden. Tijdens zijn onderzoek naar waarborging van belang en kwaliteit van archeologisch onderzoek bleek hem 

dat bij discussie over het onderwerp/onderzoek geen objectieve derde partij bestaat die een oordeel kan vellen. 

Via de RCE (Rijksdienst voor Cultureel Erfgoed) is de heer Kool bij de archeologie werkgroep van Cascade terecht 

gekomen. Een goed teken, men weet bij de RCE duidelijk goed wie Cascade is. Het idee is een 

arbitragecommissie op te richten die in geval van verschil van mening over archeologisch onderzoek, ingeschakeld 

kan worden. Punt van de Cascade commissie is dat het voor de branche vooral zinnig en nuttig is indien deze 

commissie heel vroeg in het traject (vóórdat onderzoekskosten gemaakt zijn) ingeschakeld kan worden en niet pas 

na vergunningverlening. Dan zijn alle kosten reeds gemaakt en is het paard achter de wagen gespannen. 

 

  

  

https://www.google.nl/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&ved=0ahUKEwiZwevij8zJAhXJORoKHd6fC0kQjRwIBw&url=https://www.aerius.nl/&psig=AFQjCNH68OsPALbq2cBiO-pbqHA842YwBg&ust=1449659178592523
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KAM Werkgroep: korting Kiwa certificering blijft voor 2016 gehandhaafd 

Cascade overlegt periodiek met Kiwa over de gang van zaken rond certificering en nieuwe ontwikkelingen. Op 

verzoek van de KAM leden is in 2015 met Kiwa een “crisiskorting” van 20% op 

certificeringactiviteiten voor Cascade leden afgesproken. Ook zijn de basistarieven 

met 1.2 % geïndexeerd. Ter informatie heeft KIWA ons gemeld dat men voor de 

FPC certificering een aanvullende accreditatie heeft moeten behalen om als Notified 

Body te kunnen blijven opereren. Voor de FPC certificering moet een aparte 

auditrapportage worden opgesteld. Begin 2016 zijn alle certificaten opnieuw door 

Kiwa uitgegeven met een onbepaalde geldigheidstermijn (i.p.v. 3 jaar). Hiervoor 

heeft Kiwa geen kosten in rekening gracht. Alleen bij wijzigingen wordt een 

vernieuwd certificaat afgegeven waarbij kosten in rekening worden gebracht. Kiwa 

worstelt nog steeds met de KOMO CE discussie en wacht met spanning op een uitspraak in de zaak DESMOPOL, 

in de hoop dat dit enige duidelijkheid zal brengen. 

 
 

  
Twee jaarlijkse Cascade KAM werkgroep bijeenkomst dd. 18 maart 2016 te Kerkdriel 

 
 

College Deskundige Korrelvormige Materialen 

Daar Cascade een compacte brancheorganisatie is en betrokkenheid van de leden hoog in het vaandel heeft 

staan, wordt gestreefd naar bemensing van diverse werkgroepen door ledendeskundigen. 

Cascade was op zoek naar twee leden deskundigen één voor de werkgroepen Taskforce Recycling (UEPG) en 

één voor College Deskundige Korrelvormige Materialen. Deze laatste is inmiddels ingevuld door Coen van 

Steenkiste van Terraq. Samen met Johan Heutinck zullen de belangen van het primaire product in dit, voor de 

branche belangrijke college, behartigd worden. Coen veel dank en succes! Voor de taskforce Recycling wordt nog 

een kandidaat gezocht. 

 

 
Cascade PR Commissie op de rivieren dag Gelderland 

Op uitnodiging van de Provincie Gelderland was Cascade op de Rivierendag Gelderland dd. 7 april jl. te gast met 

een lunchtafel. De tafel van Cascade werd goed bezocht.  
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De jaarlijkse Rivierendag stond dit jaar in 

het teken van de ontwikkeling en 

voortgang van de Voorkeursstrategie 

Rivieren langs de Rijntakken (de Waal, 

Merwedes, IJssel, Nederrijn en Lek). 

Ontwikkelingen die in een aantal gevallen 

omvangrijk zijn en veel impact voor het 

gebied hebben. Een voorkeursstrategie 

die in het kader van het Deltaprogramma 

wordt opgesteld.  

 Ambtenaren, bestuurders, 

maatschappelijke organisaties, bedrijven 

en deskundigen gingen in diverse sessies 

aan de hand van drie centrale thema’s: 

Samenwerking, Kennisontwikkeling en 

Innovatie met elkaar in gesprek. 

  

 

 

LIFE IP: N2000 en Natuur in de Delta 

Het is voor de branche belangrijk om steeds op een positieve en constructieve manier in beeld te blijven bij de 

diverse Ministeries. Nu Tijdelijke Natuur als succesvol traject is afgerond, is het zaak om verder te kijken naar 

mogelijkheden waarmee de branche zich positief kan profileren. 

Deze kans doet zich nu voor in de vorm van meedoen aan een Europese subsidieaanvraag die vanuit het 

Ministerie van EZ is geïnitieerd. Het onderwerp van deze LIFE IP is 

N2000 en Delta Natuur. Een onderwerp waar we veel mee hebben 

als branche. In het kort komt het Cascade voorstel neer op het 

volgende: 

“De industrie wil graag meetbaar en tastbaar maken wat de 

bijdragen van haar projecten tot op heden is geweest (een vervolg 

op projecten als “Maas in Beeld” en “Rijn in Beeld”). Daarnaast is 

het van belang te weten hoe het bedrijfsleven haar toekomstige 

projecten vormgeeft zodat Natura 2000 optimaal bediend wordt en 

hoe de samenhang tussen de verschillende projecten zoveel 

mogelijk vanuit het oogpunt van natuur/biodiversiteit versterkt en/of 

geoptimaliseerd kan worden”.  

Bij goedkeuring van de EZ aanvraag (een veel omvangrijker 

voorstel met vele subprojecten waarvan Cascade er dus één (hele 

kleine) is) wordt 60% van de kosten gesubsidieerd. De overige 40% mag Cascade een beroep doen op een fonds 

bij de IZGP, is afgesproken. 

 

 

Gedragscode FFwet geactualiseerd 

De FODI Gedragscode “Zorgvuldig Winnen” is in januari 2010 voor 5 jaar goedgekeurd. Na een inventarisatie is 

gebleken dat de leden prijs stelden op verlenging van deze Code. De Gedragscode is goed voor PR en Imago en 

tevens is de inhoud zeer bruikbaar bij het aanvragen van een ontheffing in het kader van de FFwet.  

Jos Rademakers, de opsteller van de gedragscode, is gevraagd deze aan te passen aan nieuwe wet- en 

regelgeving. Op verzoek van RVO, die de nieuwe Gedragscode beoordeelt, is door de branche enige uitstel 

gevraagd wegens drukte op het beoordelingssecretariaat. Naar verwachting is medio de zomer een nieuwe, 

goedgekeurde gedragscode van kracht.  
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Nieuws vanuit de UEPG  

 
Nederlandse inzending UEPG Award 2016! 

Met trots meldt Cascade dat er een Nederlandse inzending is gedaan voor de UEPG een Sustainable 

Development Award vanuit Cascade lid Dekker. De categorie waarvoor is ingediend is “Economic contribution and 

Added value to the society”. 

 

Momenteel vindt de beoordeling van alle inzending plaats. Op 16 november 2016 vind de Prijsceremonie in 

Brussel plaats.  

 

 

  

   

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

AGENDA 

 

De regiobijeenkomsten STRONG: 

Dinsdag 17 mei   provincies Noord-Holland, Zuid-Holland en Zeeland 

Woensdag 18 mei  provincie Overijssel  

Maandag 23 mei  provincies Groningen, Friesland en Drenthe 

28-30 juni 2016   Conference on Future-proof Nature Policy Amsterdam 

 

3 november 2016 Nationaal Deltacongres (Apeldoorn) 

 

15 november 2016 NVTB Bouwpoort  Den Haag 

 

16 november 2016 Awards Ceremony in Brussels, België 

 

29 november 2016 Symposium Bodem Breed 

 

6 december 2016 ALV Cascade  

 

De exacte data van het Cascade verenigingsweekend zullen spoedig worden vastgesteld. 

 

De volgende interne nieuwsbrief van Cascade komt in het najaar van 2016 uit.  


